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Protokół XXXII/18 

z XXXII Sesji VII Kadencji Rady Gminy Raczki 

odbytej w dniu 17 października 2018 r. 

 

Obrady XXXII Sesji Rady Gminy rozpoczęły się o godz. 10
00

 i trwały do godz. 12
15

. 

 

Miejsce obrad Gminny Ośrodek Kultury w Raczkach, Plac Kościuszki 15. 

 

Radni obecni na sali obrad według załączonej listy obecności. 

 

Ponadto obecni: 

Starosta Suwalski – Szczepan Ołdakowski 

Wójt Gminy Raczki – Andrzej Szymulewski 

Dyrektor SP Raczki/Radny Powiatu Suwalskiego – Artur Łuniewski 

Radca Prawny – Jerzy Lewczuk 

Sekretarz Gminy – Andrzej Czuper 

Skarbnik Gminy – Agnieszka Grzędzińska 

Kierownik ZGKiM – Mirosław Wądołowski 
 

Sołtysi wsi wg załączonej listy obecności. 

 

Pkt 1. Otwarcie sesji. 

 

Sesję otworzył Przewodniczący Rady Gminy Lech Ludwig: 

 

„Otwieram XXXII Sesję Rady Gminy Raczki”. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Lech Ludwig przywitał Starostę Suwalskiego Pana Szczepana 

Ołdakowskiego, wójta, radnych, sołtysów, pracowników Urzędu Gminy, Radcę Prawnego Pana Jerzego 

Lewczuka oraz mieszkańców Gminy Raczki.  

 

Przewodniczący Rady Gminy Lech Ludwig – Na podstawie listy obecności stwierdzam, że w obradach 

bierze udział 15 radnych, w związku z tym obrady Rady Gminy są prawomocne. 

 

Pkt 2. Przyjęcie porządku obrad. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Lech Ludwig – Porządek obrad został przesłany w zawiadomieniu  

o zwołaniu sesji z dnia 09.10.2018 roku. Zostanie do porządku obrad wprowadzony dodatkowy punkt, po 

pkt 13, dotyczący Uchwały w sprawie sprostowania Uchwały Nr XXVIII/215/18 z dnia 18 kwietnia 2018 r. 

w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego części wsi 

Dowspuda. Jeżeli nie ma więcej zamian, to proszę o przegłosowanie przedstawionego porządku obrad? 

 

Po wprowadzeniu zmian porządek obrad jest następujący: 

1. Otwarcie sesji. 

2. Przyjęcie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia. 

4. Interpelacje i wnioski radnych. 

5. Zapytania i wolne wnioski sołtysów. 

6. Sprawozdanie Wójta z pracy w okresie między sesjami. 

7. Informacja Przewodniczącego Rady Gminy z przeprowadzonej analizy oświadczeń majątkowych. 

8. Informacja Wójta Gminy z przeprowadzonej analizy oświadczeń majątkowych. 

9. Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych w Gminie Raczki w roku szkolnym 2017-2018. 

10. Uchwała w sprawie przyjęcia projektu Regulaminu dostarczania wody i odprowadzania ścieków na 

terenie Gminy Raczki w celu przekazania go do zaopiniowania organowi regulacyjnemu. 

11. Uchwała w sprawie określenia zasad ustalania i przekazywania z budżetu gminy środków 

finansowych wynikających z rozliczenia podatku od towarów i usług związanego z samorządowym 

zakładem budżetowym. 

12. Uchwała w sprawie zasad, sposobu i trybu umarzania, odraczania spłaty oraz rozkładania na raty 

należności pieniężnych mających charakter cywilnoprawny, przypadających Gminie lub jej 

jednostkom organizacyjnym oraz warunków dopuszczalności pomocy publicznej, w których ulga 

stanowić będzie pomoc publiczną. 
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13. Uchwała w sprawie zmian w budżecie gminy na 2018 r. 

14. Uchwała w sprawie sprostowania Uchwały Nr XXVIII/215/18 z dnia 18 kwietnia 2018 r. w sprawie 

przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego części wsi 

Dowspuda. 

15. Odpowiedzi na interpelacje i wnioski radnych. 

16. Odpowiedzi na zapytania i wolne wnioski sołtysów. 

 

Porządek obrad został przyjęty przez radnych: 15 głosami „za”. 

 

Pkt 3. Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Lech Ludwig – Informuję, że protokół z XXXI Sesji Rady Gminy wyłożony 

był do wglądu w Urzędzie Gminy pokój Nr 1, jak również projekt protokołu został udostępniony na stronie 

BIP Urzędu Gminy Raczki. Do projektu protokołu nie zostały wniesione zastrzeżenia, wobec tego 

proponuję przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia. 

Do protokołu nie wniesiono dalszych zastrzeżeń. W głosowaniu udział wzięło 15 radnych. Protokół  

z poprzedniego posiedzenia został przyjęty przez radnych: 14 głosami „za”, przy 1 głosie „wstrzymującym 

się”. 

 

Pan Szczepan Ołdakowski Starosta Suwalski – Panie Przewodniczący, Panie Wójcie, szanowna Rado, 

państwo Sołtysi, drodzy goście, mieszkańcy, kończy się nasza wspólna kadencja. Mam na myśli naszą 

wspólną wieloletnią współpracę z samorządem Gminy Raczki. Jest to niewątpliwie okazja, żeby podzielić 

się swoimi wrażeniami, ale również wyrazić słowa podziękowania państwu za tą dobrą współpracę, jaką 

mieliśmy na przestrzeni tych 4 lat. Udało nam się sporo wspólnie zrealizować dzięki tej dobrej współpracy, 

zrozumieniu z Waszej strony tych potrzeb, jakie na terenie Gminy Raczki można było zrealizować, które 

też były zadaniami Powiatu. Takich zadań było dużo i wydaje mi się, że Gmina Raczki, której jestem 

mieszkańcem, nie była poszkodowana. Wspólne obszary naszej współpracy obejmowały: dróg, mostów.  

W tej ostatniej kadencji można powiedzieć, że pod względem wartości zadań, które tutaj zrealizowaliśmy, 

to padł rekord, bo przekroczyliśmy 6,5 mln zł, a były to zadania: przebudowa mostu w Chodorkach, ulicy 

Południowej w Raczkach do tzw. obwodnicy Raczek, droga w Krukówku, i obecnie w trakcie realizacji 

ulica 1 Maja w Raczkach do Dowspudy, której zakończenie przewiduje się na 15 listopada br. Proszę 

państwa są to duże zadania, które nie byłyby możliwe do realizacji, gdyby nie fakt, że stworzyliśmy tę 

kompozycję finansową pozyskując środki zewnętrzne, w tym też dzięki Waszemu zrozumieniu z budżetu 

gminy przekazywaliście środki na realizację zadań powiatowych. Były to zadania ważne, drogowe, w tym 

zakresie jeszcze sporo zostało do zrobienia, gdyż jest jeszcze wiele dróg powiatowych żwirowych, ale 

również są drogi zrobione, na których po wielu latach użytkowania należy odnowić nakładki asfaltowe. 

Mam nadzieje, że w przyszłych latach ta współpraca będzie dalej dobrze układała i że przy zapowiadanych 

środkach i programach, jakie będą skierowane na modernizację i budowę dróg lokalnych ze strony Rządu 

uda się znacznie więcej zrealizować, niż do tej pory. Proszę Państwa jeszcze raz bardzo serdecznie dziękuję 

za to Wasze wsparcie, zrozumienie, również z tego miejsca dziękuję Sołtysom, bo w wielu sytuacjach 

korzystaliśmy z Waszej pomocy, wsparcia, czy to w sprawach, kiedy trzeba było porządkować szerokość 

pasa drogowego. Dzięki Waszej sugestii, aktywności, próśb, apeli do mieszkańców bardzo często 

skutecznie rozwiązywaliśmy tego typu sprawy. Oczywiście, również na innych obszarach nasza 

współpraca bardzo dobrze się układała, czy to przy organizacji dożynek powiatowo – gminno – 

diecezjalnych lub innych imprez kulturalnych. Dowodem tego jest duże zainteresowanie społeczności 

lokalnej, jak również z okolic naszego Powiatu. Wiele wspólnie organizowaliśmy imprez kulturalnych, 

chociażby te, które GOK organizował i Powiat, tj. Dni Dziedzictwa, które od wielu lat organizujemy  

w Dowspudzie, czy też Palinocka, która ostatnio zagościła w ruinach Pałacu Paca, a także inne jubileusze 

zespołów raczkowskich, które Powiat wspierał. Również chcę państwu Radnym podziękować za podjęcie 

inicjatywy opracowania planu zagospodarowania przestrzennego obszaru wsi Dowspuda. Myślę, że to 

będzie wspólny interes, korzyść, bo uważam, że w Dowspudzie drzemie duży potencjał rozwojowy i jeżeli 

uda nam się uporządkować ten teren i określić funkcje takie, jakie będą najkorzystniejsze zarówno dla 

szkoły, jak i dla nowego właściciela Pałacu Paca, to pojawią się tam nowe miejsca pracy, być może nowe 

domy, mieszkania. To będzie sprzyjało na poziom dochodowości Gminy Raczki. Kolejna sprawa, o którą 

Pan Wójt walczy, a my temu sprzyjamy, to gazyfikacja Gminy Raczki, w tym Dowspudy. Przeznaczyliśmy 

tam działkę na wybudowanie miejsca, gdzie będzie ten gaz rozprężany. Jeszcze raz bardzo dziękuję za to 
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zrozumienie Panu Wójtowi, który zawsze wykazywał chęć współpracy, państwu Radnym, Sołtysom, życzę 

wszystkiego dobrego. Wszystkim państwu tym, którzy startują w wyborach życzę sukcesu wyborczego. 
 

Wójt Gminy Raczki Andrzej Szymulewski – Panie Starosto, szanowni Państwo muszę powiedzieć tak, że 

naprawdę, co Pan Starosta powiedział to ta współpraca układała się w moim rozumieniu wzorowo. 

Głównie zasługa jest Pana Starosty, szanownej Rady, Sołtysów myślę, że nasza gmina na tym bardzo dużo 

zyskała, chociażby tutaj Pan Starosta odpowiadał na nasze potrzeby. Wielokrotnie spotkałem się z 

zarzutami wobec Starosty, że najwięcej dba o Gminę Raczki. Za co ja Panu bardzo dziękuję. Kiedy 

zaczynałem kadencję to w pewnym gremium powiedziałem, że nie liczą się barwy partyjne, czy inne tego 

typu rzeczy, bo to jest człowiek z naszej gminy i należy go popierać, chociaż z tego tytułu miałem dużo 

kłopotów, ale nadal to podtrzymuje. Wykonaliśmy z Panem Starostą, o czym mówił przedmówca na ponad 

6,5 mln zł. To było bardzo dużo przy zasobach finansowych gminy, jaki i powiatu. Dzięki współpracy 

pozyskaliśmy środki unijne i z ramienia Wojewody na realizacje wspomnianych inwestycji. Często 

spotykałem się z opinią, że pewne zgłaszane chociażby tutaj sprawy są zadaniami powiatu, jednakże leżą 

na terenie gminy i należało podjąć współpracę w celu ich wykonania lub współfinansować, bo będzie to 

służyć przede wszystkim naszym mieszkańcom gminy. Panie Starosto serdecznie Panu dziękuje za owocną 

współpracę i myślę, że dalej będziemy mogli ją kontynuować.  
 

Pan Szczepan Ołdakowski Starosta Suwalski – Chciałbym dodać słowo wyjaśnienia, bo wygląda, to 

jakbym sam robił w imieniu Powiatu, a w zupełności nie jest to prawdą, bo miałem bardzo dobrą Radę, 

która wspierała działania. Uważam, że słowa uznania powinne być skierowane do Rady Powiatu.  
 

Przewodniczący Rady i Wójt Gminy Raczki wręczyli na ręce Starosty podziękowania Zarządowi i Radzie 

Powiatu w Suwałkach.  
 

Pkt 4. Interpelacje i wnioski radnych. 

 

Radny Leszek Staniszewski – W sobotę była impreza poświęcona wmurowaniu kamienia węgielnego, na 

której był Minister Zieliński, tylko, że w Raczkach nie ma Strażaków? Trochę lipa, bo remiza jest 

budowana, a ich nie było. Dlaczego to nie wiem? 

Starosta z Olecka wprowadził program dotyczący szczepień rolników przeciw kleszczom. Uważam, że 

dobry jest to pomysł i czy w naszej gminie nie można byłoby tego przeprowadzić? 
 

Radny Wojciech Żukowski – Zwracam uwagę na fatalny stan dróg, a szczególnie szutrowych. Uważam, że 

przez cztery lata, w których mieliśmy decyzje na to tego postępu było, ale na to, co teraz mamy stan dróg, 

to jest nie bardzo. Na poprzedniej sesji zwracałem uwagę, że rzeka Głęboka nie była koszona w tym roku, 

co na wiosnę może mieć bardzo negatywne skutki w postaci zalanych okolicznych pól rolników.  
 

Radny Piotr Słowikowski – Chciałbym w imieniu własnym i mieszkańców podziękować za realizację drogi 

relacji Kurianki Pierwsze – Stoki, która będzie nam służyć dosyć długo.  

Właściwe byłoby podziękować Panu Staroście, bo na drodze powiatowej w Koniecborze w ubiegłym 

tygodniu została zniszczona nawierzchnia asfaltowa i bardzo szybko zostało to naprawione oraz zostały 

usunięte zakrzaczenia przy drogach powiatowych w naszej okolicy. 
 

Radny Tomasz Gaździński – Dziękuję pracownikom ZGKiM za zabezpieczenie hydrantu w Szkocji przy 

obwodnicy. 
 

Pkt 5. Zapytania i wolne wnioski sołtysów. 

 

Sołtys Ewa Więcko – Chciałabym zwrócić uwagę, kto z pracowników gminy takie piękne tabliczki 

zamówił z numerami, np. od 1 – 20, tylko dobrze, żeby sprawdził ile faktycznie jest domów, bo u mnie 

jeden numer domu został pominięty. Zgłaszałam już tyle czasu, bo tam mieszka chora kobieta i do tej pory 

nie zostało to poprawione.  

Kolejna sprawa, było zakopanie tego kamienia węgielnego pod rozbudowę sali widowiskowo - 

koncertowej. Uważam, że jest to potrzebna inwestycja i wszyscy będziemy z tego korzystać, tylko jest nam 

przykro, że znowu pominięto Sołtysów. 

Było ostatnio powiadomienie o zgłaszaniu latarni, które nie działają. Zgłaszałam te latarnie, wiem, że 

mieszkańcy zgłaszali, ale do dzisiejszego dnia te cztery latarnie nadal się nie palą.  
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Sołtys Jolanta Kochańska – Dziękuję bardzo, a szczególnie Panu Wójtowi, bo u nas na Szkocji  

i Dowspudzie wszystko zostało zrobione, to, o co prosiłam. Jedyne, co Pan Przewodniczący obiecał gablotę 

w Dowspudzie, bo dla mnie jest ogromny problem z przekazaniem informacji mieszkańcom z Dowspudy. 

Pomawiam o to swą prośbę.  

Nalałoby poprawić nawierzchnię drogi Dowspuda - Kurianki Pierwsze, tj. wysłać równiarkę, ewentualnie 

posypanie. 

 

Sołtys Piotr Bielecki – Również zwracam uwagę na brak wykoszenia rzek i jak również przez Spółkę 

Wodną nie są wykaszane rowy, odmulane studzienki, a składki trzeba płacić.  

 

Sołtys Jan Chodkiewicz – Dołączę się do podziękowań złożonych przez Pana radnego za realizację drogi, 

która rozwiązała problemy z komunikacją. 

 

Sołtys Tomasz Dziekoński – Należałoby wymóc poprawę odcinka drogi powiatowej Żubrynek – Chodźki, 

bo znów w okresie jesienno – wiosennym nie będzie ona w zupełności przejezdna. Tym odcinkiem drogi 

często dużo osób przejeżdża. 
 

Radny Leszek Staniszewski – Chciałbym podziękować za realizację drogi w Krukówku, dla Pana Wójta za 

drogę w Rudnikach, mieszkańcy są bardzo zadowoleni z tego.  
 

Sołtys Jan Król – Chciałbym przekazać podziękowania od mieszkańców Józefowa za wykonanie drogi.  
 

Pkt 6. Sprawozdanie Wójta z pracy w okresie między sesjami. 

 

Radny Wojciech Żukowski – W sprawozdaniu podano, że w drodze Zarządzenia postanowiono zaciągnąć 

w 2018 r. kredyt długoterminowy, w jakiej to będzie wysokości?  

 

Skarbnik Gminy Agnieszka Grzędzińska – Planowany jest kredyt na poziomie 2.633.819 zł, który jest 

zaciągany w transzach. Obecnie zaciągnęliśmy 1.200 tys. zł i jeżeli do końca roku nie wyjdą dodatkowe 

wydatki i oszczędności, to w tej wysokości zostanie on zaciągnięty.  

 

Wójt Gminy Raczki Andrzej Szymulewski – Proszę Państwa proszę się nie obawiać dług nasz nie zostanie 

powiększony, ulegnie on zmniejszeniu, w kwestii finansów nasze działanie jest pod kontrolą.  

 

Radny Wojciech Żukowski – W sprawozdaniu, w zakresie realizowanych inwestycji, w punkcie 4 Rozwój 

infrastruktury turystycznej i kulturalnej poprzez przebudowę terenu na dz. geod. 528 przy Gminnym 

Ośrodku Kultury w Raczkach jest podana suma dofinansowania 67 tys. zł, to za ten plac za GOK-iem? 

Koszt rewitalizacji placu jest ujęty oddzielnie i rozumiem, że koszt fontanny też oddzielnie? 

 

Wójt Gminy Raczki Andrzej Szymulewski – Tak, są to oddzielne zadania. 

 

 

Załącznik Nr 1. – Sprawozdanie Wójta z pracy w okresie między sesjami. 
 

Pkt 7. Informacja Przewodniczącego Rady Gminy z przeprowadzonej analizy oświadczeń 

majątkowych. 

 

Przewodniczący Rady Lech Ludwig zapoznał obecnych z treścią informacji. 

 

Załącznik Nr 2. – Informacja Przewodniczącego Rady Gminy z przeprowadzonej analizy oświadczeń 

majątkowych. 
 

Pkt 8. Informacja Wójta Gminy z przeprowadzonej analizy oświadczeń majątkowych. 

 

Wójt Gminy Raczki Andrzej Szymulewski zapoznał obecnych z treścią informacji. 

 

Załącznik Nr 3. – Informacja Wójta Gminy z przeprowadzonej analizy oświadczeń majątkowych. 
 

Pkt 9. Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych w Gminie Raczki w roku szkolnym  

2017-2018. 

 

Wójt Gminy Raczki Andrzej Szymulewski – W przyszłym roku jest ostatni rok Gimnazjum i problemów  

w tym zakresie nowej Radzie nie zabraknie. Uważam, że należałoby wtedy też pomyśleć o wyborze 

patrona i ufundowaniu szkole sztandaru oraz stworzyć izbę pamięci, itp. 
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Dyrektor SP Raczki Artur Łuniewski – Proszę Państwa, w kwestii nadania szkole imienia jakiegoś patrona 

będziemy przeprowadzać konsultacje pośród młodzieży, pedagogów, rodziców, mieszkańców gminy, a 

później Rada podejmie ostateczną decyzję w tej sprawie. Chciałbym Radzie podziękować za zakup szafek 

indywidualnych dla uczniów. Mam nadzieję, że w niedługim czasie uzupełnimy je o brakującą ilość i już 

wszyscy uczniowie będą mogli z nich korzystać. Przyszły rok będzie dość trudnym ze względów 

organizacyjnych, ponieważ jest to ostatni rok Gimnazjum i Szkoła Podstawowa będzie zobligowana 

przejąć całość obiektów szkolnych i sportowych. 
 

Radny Wojciech Żukowski – Jak jest z tymi pomieszczeniami przedszkolnymi, bo słyszałem, że jest spora 

ilość dzieci i w jaki sposób zostanie to zorganizowane, bo nasza wieś w ramach funduszu sołeckiego na ten 

cel przeznaczyła 1.400 zł? Uważam, że każda wieś powinna na ten cel jakiś procent przeznaczyć. Myślę, że 

gdyby wcześniej była podana informacja o planach inwestycyjnych szkoły, wtedy możliwy byłby udział 

finansowy poszczególnych sołectw.  
 

Dyrektor SP Raczki Artur Łuniewski – Dziękuję za takie inicjatywy finansowe, bo zawsze to dodatkowe 

środki na zakup pomocy dydaktycznych, zabawek, gier dla dzieci. W tym roku mamy 5 oddziałów 

przedszkolnych, tj. mamy 105 dzieci. Obecnie szkoła jest w trakcie realizacji miękkiego projektu do 97 tys. 

zł skierowanego do oddziałów przedszkolnych, tj. na zakup tablic interaktywnych, zabawek, pomocy 

naukowych. W przyszłym roku planujemy adaptację trzech dodatkowych pomieszczeń Szkoły 

Podstawowej na potrzeby edukacji przedszkolnej, tj. nowe pomieszczenia, nowe łazienki, itp. 
 

Sołtys Ewa Bokuniewicz – Uważam, że należałoby najpierw zapewnić szafki dla najstarszych uczniów, bo 

oni mają bardziej obciążone plecaki, niż młodsze dzieci z klas 1 – 3.  
 

Dyrektor SP Raczki Artur Łuniewski – W przyszłym roku wszyscy uczniowie będą mieli zapewnione 

szafki. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Lech Ludwig – Wiem, że sołectwo Raczki w ramach funduszu przekazało 

Szkole 14 tys. zł.  

 

Załącznik Nr 4. – Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych w Gminie Raczki  

w roku szkolnym 2017-2018. 

 

Ogłoszono 15 minutową przerwę. 

Po przerwie. 

 

Pkt 10. Uchwała w sprawie przyjęcia projektu Regulaminu dostarczania wody i odprowadzania 

ścieków na terenie Gminy Raczki w celu przekazania go do zaopiniowania organowi regulacyjnemu. 

 

Radny Wojciech Żukowski – W § 5 ust. 1 zapisano, że „Przedsiębiorstwo zapewnia prawidłową 

eksploatację urządzeń wodociągowych i urządzeń kanalizacyjnych, w tym dokonuje na własny koszt 

niezbędnych napraw.”, chodzi mi o hydranty, czy są sprawne, czy były sprawdzane? 

 

Kierownik ZGKiM Mirosław Wądołowski – Hydranty na chwilę obecną są sprawne i jeśli tylko 

otrzymujemy sygnał o złym ich działaniu, to bardzo szybko usuwamy problemy. 
 

Radny Wojciech Żukowski – W § 12 ust. 1 pkt 3 zapisano, że ilość pobranej wody ustala się na podstawie 

przeciętnych norm zużycia wody, czy są takie sytuacje? 
 

Kierownik ZGKiM Mirosław Wądołowski – Mamy 9 odbiorców na terenie gminy, którym w ten sposób 

nalicza się pobraną wodę, tj. ok. 3 m
3
 na osobę. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Mirosław Sewastynowicz – Panie Kierowniku, w czym jest problem, aby te 

liczniki tym odbiorcom zamontować?  
 

Kierownik ZGKiM Mirosław Wądołowski – Usytuowaniem, lub mamy taką sytuację, że z jednego 

przyłącza jest zasilanych pięciu odbiorców.  
 

Radny Wojciech Żukowski – W § 12 ust. 2 „Przedsiębiorstwo dokonuje montażu i demontażu własnych 

wodomierzy w celu wymiany, naprawy, legalizacji, wykonania przeglądów technicznych oraz zmiany 

średnicy wodomierza w przypadkach uzasadnionych wielkością poboru wody.” Czy wszystkie wodomierze 
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mają być przedsiębiorstwa, czy przedsiębiorstwo tylko zapewnia wodomierz główny a pozostałe 

właścicieli? Co ile lat należy je wymieniać? 
 

Kierownik ZGKiM Mirosław Wądołowski – Wodomierze główne są nasze, a podliczniki na ścieki są 

odbiorców. Tak wskazuje regulator i należy je wymieniać, co 5 lat. 
 

Radny Wojciech Żukowski – W § 14 ust. 2 „Odczytu osobistego lub zdalnego dokonuje osoba 

reprezentująca Przedsiębiorstwo.” Kiedyś podnosiłem sprawę odczytu zdalnego w dalszej perspektywie 

czasowej.  
 

Kierownik ZGKiM Mirosław Wądołowski – Rozważamy w przyszłości prowadzenie odczytu zdalnego.  
 

Radny Wojciech Żukowski – W § 23 ust. 2 „Każda nieruchomość powinna być przyłączona do sieci 

odrębnym przyłączem wodociągowym lub kanalizacyjnym.” Mnie interesuje przyłącze wodociągowe. 

Wiem, że stosowano przyłącze do linii a później do tych sąsiadów. Ile jest takich przyłączy?  

 

Kierownik ZGKiM Mirosław Wądołowski – Nie mamy tego zinwentaryzowanego, bo na pewnych 

obszarach brak jest planów w tym zakresie.  

 

Radny Grzegorz Wiszowaty – Chciałbym poruszyć taką kwestię, bo wspomniał Pan, że nie wiadomo, jak 

położone są wodociągi w Jaśkach. Zetknąłem się z dokumentacją na podstawie, której można byłoby 

odtworzyć prawdopodobny jej przebieg. 
 

Przewodniczący Rady Gminy Lech Ludwig – Czy podliczniki, który jest do mierzenia wody on odejmuje 

ilość ścieków działa cały rok, czy okresowo? 
 

Kierownik ZGKiM Mirosław Wądołowski – Tylko cały rok działa u rolników, a w Raczkach w okresie od 

kwietnia do końca września. Jeżeli w pozostałym okresie, ktoś przeprowadza remont i wykorzystuje tylko 

wodę może zgłosić to do Zakładu i tego typu sprawy rozwiązywane są indywidualnie.  

 

Przewodniczący Komisji Oświaty, Pomocy Społecznej i Budżetu Piotr Słowikowski – Komisja Oświaty, 

Pomocy Społecznej i Budżetu projekt uchwały zaopiniowała pozytywnie.  

 

Przewodniczący Komisji Infrastruktury Wiejskiej, Ochrony Środowiska Rolnictwa i Turystyki Jarosław 

Szyłak – Opinia naszej Komisji jest pozytywna. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Lech Ludwig – Poddał projekt uchwały pod głosowanie. 

 

W głosowaniu wzięło udział 15 radnych. 

Wynik głosowania: 

 - „za” – 15 

 - „przeciw” – - 

 - „wstrzymującymi” – - 

Stwierdzam, że w głosowaniu wzięło udział 15 radnych, za przyjęciem uchwały głosowało 15 radnych. 

W związku z tym stwierdzam, że uchwała została przyjęta 15 głosami „za”. 

 

Załącznik Nr 5. – Uchwała Nr XXXII/243/18. 

 

Pkt 11. Uchwała w sprawie określenia zasad ustalania i przekazywania z budżetu gminy środków 

finansowych wynikających z rozliczenia podatku od towarów i usług związanego z samorządowym 

zakładem budżetowym. 

 

Skarbnik Gminy Agnieszka Grzędzińska – Konieczność podjęcia przedstawionego projektu uchwały 

została zasygnalizowana podczas kontroli Regionalnej Izby Obrachunkowej, tj. że należy w drodze 

uchwały uregulować zasady rozliczeń między zakładem budżetowym a gminą, jeśli chodzi o podatek od 

towarów i usług. Do tej pory po przeprowadzeniu centralizacji rozliczenie to odbywało się w drodze 

Zarządzenia Wójta Gminy z 2016 r., w którym to te zasady zostały określone. Zgodnie ze stanowiskiem 

Regionalnej Izby Obrachunkowej został Państwu przedstawiony niniejszy projekt uchwały. 
 

Przewodniczący Komisji Oświaty, Pomocy Społecznej i Budżetu Piotr Słowikowski – Komisja Oświaty, 

Pomocy Społecznej i Budżetu projekt uchwały zaopiniowała pozytywnie. 
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Przewodniczący Komisji Infrastruktury Wiejskiej, Ochrony Środowiska Rolnictwa i Turystyki Jarosław 

Szyłak – Opinia naszej Komisji jest pozytywna. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Lech Ludwig – Poddał projekt uchwały pod głosowanie. 

 

W głosowaniu wzięło udział 15 radnych. 

Wynik głosowania: 

 - „za” – 15 

 - „przeciw” – - 

 - „wstrzymującymi” – - 

Stwierdzam, że w głosowaniu wzięło udział 15 radnych, za przyjęciem uchwały głosowało 15 radnych. 

W związku z tym stwierdzam, że uchwała została przyjęta 15 głosami „za”. 

 

Załącznik Nr 6. – Uchwała Nr XXXII/244/18. 

 

Pkt 12. Uchwała w sprawie zasad, sposobu i trybu umarzania, odraczania spłaty oraz rozkładania na 

raty należności pieniężnych mających charakter cywilnoprawny, przypadających Gminie lub jej 

jednostkom organizacyjnym oraz warunków dopuszczalności pomocy publicznej, w których ulga 

stanowić będzie pomoc publiczną. 

 

Skarbnik Gminy Agnieszka Grzędzińska – Jeśli chodzi o regulacje w tym zakresie, to do tej pory one 

funkcjonowały na podstawie Uchwały Nr XXXVI/177/10 Rady Gminy Raczki z dnia 24 czerwca 2010 r.  

w sprawie szczegółowych zasad umarzania, odraczania i rozkładania na raty należności pieniężnych, 

mających charakter cywilnoprawny, przypadających Gminie lub jej jednostkom podległym i w związku  

z tym, że międzyczasie nastąpiły zmiany w przepisach dotyczących tych kwestii należy dokonać zmian  

w tym zakresie.  
 

Przewodniczący Komisji Oświaty, Pomocy Społecznej i Budżetu Piotr Słowikowski – Komisja Oświaty, 

Pomocy Społecznej i Budżetu projekt uchwały zaopiniowała pozytywnie.  

 

Przewodniczący Komisji Infrastruktury Wiejskiej, Ochrony Środowiska Rolnictwa i Turystyki Jarosław 

Szyłak – Opinia naszej Komisji jest pozytywna. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Lech Ludwig – Poddał projekt uchwały pod głosowanie. 

 

W głosowaniu wzięło udział 15 radnych. 

Wynik głosowania: 

 - „za” – 15 

 - „przeciw” – - 

 - „wstrzymującymi” – - 

Stwierdzam, że w głosowaniu wzięło udział 15 radnych, za przyjęciem uchwały głosowało 15 radnych. 

W związku z tym stwierdzam, że uchwała została przyjęta 15 głosami „za”. 

 

Załącznik Nr 7. – Uchwała Nr XXXII/245/18. 

 

Pkt 13. Uchwała w sprawie zmian w budżecie gminy na 2018 r. 

 

Skarbnik Gminy Agnieszka Grzędzińska – Proponuje się dokonanie zmian w planie dochodów budżetu 

gminy w zakresie zwiększenia dochodów własnych o kwotę - 10.300 zł dotyczącą zwróconych nienależnie 

pobranych świadczeń społecznych z lat ubiegłych oraz zmniejszenia dochodów własnych o kwotę - 

230.393 zł w związku z przesunięciem zakończenia realizacji dwóch zadań inwestycyjnych na rok 2019, co 

za tym idzie dofinansowanie tych zadań ze środków budżetu krajowego i unijnego będzie miało miejsce 

także w roku 2019.  

Jeśli chodzi o wydatki, to proponuje się dokonanie zmian w planie wydatków budżetu gminy w zakresie: 

1) zmniejszenia wydatków własnych o kwotę - 416.174 zł, 

2) zwiększenia wydatków o kwotę - 196.081 zł, w tym:  

- wydatków na zadania bieżące - 49.796 zł, z przeznaczeniem na: zakup materiałów, zwrot nienależnie 

pobranych świadczeń społecznych z lat ubiegłych, opłatę składek ubezpieczeniowych od wynagrodzeń oraz 

opłatę za pobyt dzieci z terenu naszej gminy w przedszkolach prowadzonych, bądź finansowanych przez 

inne jst, 
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- wydatków na zadania majątkowe - 146.285 zł dotyczące m.in. wprowadzenia planu wydatków na 

utworzenie miejsc postojowych przy dojeździe do cmentarza w Raczkach, zakup transmitera internetowego 

i licencji systemu informatycznego do przygotowania posiedzeń rady gminy, obsługi głosowań oraz 

publikacji ich w Internecie oraz zakup pieca konwekcyjnego do Punku Przedszkolnego w Raczkach, 

3) wprowadzono plan wydatków na trzy zadania inwestycyjne planowane do realizacji w roku bieżącymi, 

urealniono plan wydatków na kilka zadań inwestycyjnych oraz zmniejszono plan wydatków dotyczący 

dwóch inwestycji, w związku z przesunięciem ich zakończenia na kolejny rok budżetowy, 

4) zmniejszono plan wydatków majątkowych na rok bieżący na jedno zadanie, na które uzyskano 

finansowanie ze środków europejskich. 
 

Radny Wojciech Żukowski – Zwracam uwagę, że administracja publiczna kosztuje budżet gminy 2.445 tys. 

zł i patrząc na przekrój kilkunastu lat, to jest spory wzrost wydatków w tym zakresie.  
 

Skarbnik Gminy Agnieszka Grzędzińska – Ogólnie w tym zadaniu obecnie jest również ujęte koszt 

utrzymania Biura Obsługi Szkół, co wcześniej było w zadaniach oświatowych.  
 

Radny Wojciech Żukowski – Chciałbym podziękować dla Pani Skarbnik, za dobre prowadzenie spraw 

finansowych gminy. W tym zakresie nie było uwag Regionalnej Izby Obrachunkowej. Głosować będę 

przeciw budżetowi, nie ze względu na jego prowadzenie przez Panią Skarbnik tylko uważam, że budżet 

powinien być inaczej skonstruowany. Swoje opinie i spostrzeżenia opieram na tym, co Pan Wójt przed 

wyborami obiecał i jak wygląda realizacja tych obietnic. 

 

Przewodniczący Komisji Oświaty, Pomocy Społecznej i Budżetu Piotr Słowikowski – Komisja Oświaty, 

Pomocy Społecznej i Budżetu projekt uchwały zaopiniowała pozytywnie.  

 

Przewodniczący Komisji Infrastruktury Wiejskiej, Ochrony Środowiska Rolnictwa i Turystyki Jarosław 

Szyłak – Opinia naszej Komisji jest pozytywna. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Lech Ludwig – Poddał projekt uchwały pod głosowanie. 

 

W głosowaniu wzięło udział 15 radnych. 

Wynik głosowania: 

 - „za” – 14 

 - „przeciw” – 1 

 - „wstrzymującymi” – - 

Stwierdzam, że w głosowaniu wzięło udział 15 radnych, za przyjęciem uchwały głosowało 14 radnych, 

przeciwko podjęciu uchwały głosował 1 radny.  

W związku z tym stwierdzam, że uchwała została przyjęta 14 głosami „za”. 

 

Załącznik Nr 8. – Uchwała Nr XXXII/246/18. 

 

Pkt. 14. Uchwała w sprawie sprostowania Uchwały Nr XXVIII/215/18 z dnia 18 kwietnia 2018 r.  

w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 

części wsi Dowspuda. 
 

Przewodniczący Rady Gminy Lech Ludwig – W Uchwale Nr XXVIII/215/18 Rady Gminy Raczki z dnia 

18 kwietnia 2018 r. w sprawie przystąpienia do sporządzenia „Miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego części wsi Dowspuda” prostuje się oczywistą omyłkę zaistniałą w §1 ust. 2, a mianowicie: 

wyrażenie „S16” winno brzmieć „S61”. 
 

Przewodniczący Komisji Oświaty, Pomocy Społecznej i Budżetu Piotr Słowikowski – Komisja Oświaty, 

Pomocy Społecznej i Budżetu projekt uchwały zaopiniowała pozytywnie  

 

Przewodniczący Komisji Infrastruktury Wiejskiej, Ochrony Środowiska Rolnictwa i Turystyki Jarosław 

Szyłak – Opinia naszej Komisji jest pozytywna. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Lech Ludwig – Poddał projekt uchwały pod głosowanie. 

 

W głosowaniu wzięło udział 15 radnych. 

Wynik głosowania: 

 - „za” – 15 
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 - „przeciw” – - 

 - „wstrzymującymi” – - 

Stwierdzam, że w głosowaniu wzięło udział 15 radnych, za przyjęciem uchwały głosowało 15 radnych. 

W związku z tym stwierdzam, że uchwała została przyjęta 15 głosami „za”. 

 

Załącznik Nr 9. – Uchwała Nr XXXII/247/18. 
 

Pkt. 15. Odpowiedzi na interpelacje i wnioski radnych. 

 

Wójt Gminy Raczki Andrzej Szymulewski – Odnośnie braku obecności Strażaków podczas sobotniej 

uroczystości, to na nią poprosiłem przedstawicieli Koła Gospodyń Wiejskich z Raczek i Małych Raczek, 

przedstawicieli Koła Seniorów, przedstawicieli zespołów działających przy GOK, dlatego, że tam będzie 

sala widowiskowo – koncertowa. Nie ważne, że w budynku strażaków, ale bezpośrednio ich to nie dotyczy. 

Na potrzeby Straży będą tylko dwa miejsca postojowe więcej, oni nic więcej nie zyskują. A w kwestii, że 

nie poprosiliśmy Sołtysów przyznaje się do błędu, powinienem zaprosić i za to państwa przepraszam. Mam 

nadzieję, że gdy będziemy otwierać tę salę widowiskowo – koncertową to całe społeczeństwo będzie. Na 

budowę tej sali otrzymaliśmy dofinansowanie w wysokości 400 tys. zł oraz dodatkowo przeznaczył na ten 

cel 100 tys. zł Premier Pan Morawiecki. Koszt I etapu wynosi ok. 700 tys. zł, dofinansowanie z budżetu 

państwa 500 tys. zł, czyli my na ten cel przeznaczyć mniejsze środki. 
 

Słyszałem o tym programie dotyczącym szczepień rolników przeciwko kleszczom dedykowanym do 

mieszkańców Powiatu oleckiego województwa warmińsko – mazurskiego. Należy przyjąć 4 dawki a koszt 

jednej szczepionki wynosi ok. 120 zł. Gdyby był w naszym województwie tego typu program, to nasza 

gmina mogłaby z niego skorzystać.  
 

Radna Ewa Ostapowicz – Nie słyszałam o takim programie w naszym województwie. Każde województwo 

tworzy różne programy, zależy to od władz województwa i możliwości finansowych. 
 

Wójt Gminy Raczki Andrzej Szymulewski – Sprawy dotyczące złego stanu dróg żwirowych poruszane są 

na każdej sesji i myślę, że zgodnie z obietnicami Premiera Rządu będzie w budżecie państwa 

przeznaczonych 5 mln zł na drogi powiatowe i gminne. Przy dofinansowaniu w wysokości 80 % nasza 

gmina jest w stanie wykonać 3 drogi szutrowe rocznie. 
 

Odnośnie wykoszenia rzeki Głęboka, to sprawę przekazałem pracownikowi UG i nie wiem, czy została 

przekazana do zarządcy rzeki, tj. Polskich Wód. 
 

Pkt 16. Odpowiedzi na zapytania i wolne wnioski sołtysów. 

 

Wójt Gminy Raczki Andrzej Szymulewski – W sprawie tych tabliczek proszę o spotkanie w Urzędzie po 

zakończeniu sesji, ustalimy wraz pracownikiem i dokonamy korekty omyłki.  
 

Odnośnie latarni nie wiem, dlaczego nie zostały one uruchomione podczas ostatniego przeglądu. Sprawę 

wyjaśnię z pracownikiem i przy okazji kolejnego przeglądu zostanie to zrobione.  
 

Odnośnie gabloty w Dowspudzie, to ją tam postawimy.  
 

Odnośnie poprawy drogi Dowspuda - Kurianki Pierwsze i Żubrynek – Małe Raczki tą sprawę przekażę 

Panu Staroście będąc na sesji Rady Powiatu. 
 

Odnośnie zarzutów Pana Radnego do realizacji obietnic przedwyborczych, to proszę zrozumieć, że 

kandydując cztery lata temu na to stanowisko nie wiedziałem, jak to wygląda i co nas czeka. Ogromnym 

utrudnieniem i bardzo kosztownym dla budżetu gminy okazała się ponowna modernizacja oczyszczalni 

ścieków, której technologia w naszych warunkach kompletnie nie działa. Kolejny problemem, z jakim się 

tutaj spotkaliśmy była obowiązkowa budowa studni głębinowej, aby zapewnić bezpieczeństwo 

dostarczenia wody mieszkańcom gminy. Poznaliśmy realia i możliwości finansowe gminy i nie mogliśmy 

wykonać wszystkiego, co wcześniej założyliśmy. 
 

Szanowni Państwo myślę, że w przeciągu tych czterech lat wykonaliśmy dla tej społeczności lokalnej wiele 

dobrego i podczas wyborów okaże się, jak nas mieszkańcy ocenią. Chciałbym Panu Przewodniczącemu, 

Panom Wiceprzewodniczącym, Panom przewodniczącym Komisji Rady oraz wszystkim Radnym, Paniom 

i Panom Sołtysom, pracownikom Urzędu Gminy serdecznie dziękuję za współpracę. Wszelkie uwagi 

kierowane do mnie w tym gremium będę wspominał dobrze. Jeżeli kogoś uraziłem w ciągu tych czterech 
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lat, czy kogoś obraziłem, to bardzo przepraszam. Wszystkim Radnym kandydującym do następnej rady 

życzę wygranych. Wszystkim obecnym życzę zdrowia, wszelkiej pomyślności. 
 

Radny Wojciech Żukowski – Chciałbym ze swojej strony podziękować w taki może sposób, że 

przepraszam, że taki nie raz nazwałem siebie producentem adrenaliny. Chciałbym przeprosić tutaj kolegów 

Radnych za swoje podejście, ale zawsze miałem na względzie dobro naszej społeczności i uważam, że 

powinniśmy się różnic, co ma korzystny wpływ na rozwój gminy. Uwaga do Pana Przewodniczącego, on 

skrewił, o co chodzi i gdyby u nas był konkurs na pierdołę, to byłby bezkonkurencyjny.   
 

Przewodniczący Rady Gminy Lech Ludwig – Panie Radny myślę, że za dużo powiedział, co jest 

niedopuszczalne. Uważam, że lidzie powinni się pięknie różnić i myślę, że swoją osobą nie dałem nikomu 

powodu do tego, żeby mnie ktoś tak określał. Chciałbym dla wszystkich Radnych podziękować za 

współpracę, za wniesiony wkład dla dobra tej gminy. Nie mamy, czego się wstydzić, bo zrobiliśmy kawał 

dobrej roboty. Mieszkańcy powinni docenić naszą pracę, jako Radnych, Pana Wójta oraz pracowników 

Urzędu, tj. Pana Sekretarza, Pani Skarbnik, Pana Radcy Prawnego oraz Panią Danutę, która wkłada dużo 

pracy w organizację tej Rady. Myślę, że pomimo niesmak w tej Radzie, a przykładem jest wystąpienie 

Radnego Wojciecha Żukowskiego, będziemy mieli dobre wrażenie z tej Rady. Zostawiliśmy tutaj kawał 

dobrej roboty, serca i zaangażowania. Dziękuję wszystkim bardzo serdecznie, jak również dla Pana 

Radnego Wojciecha Żukowskiego. Przykro mi, że Pan na koniec nie zachował się, jak powinien zachować 

się każdy człowiek z nas, ale to ludzie ocenią przy wyborach. Życzę dla każdego, który kandyduje dobrego 

wyniku, jednego głosu więcej niż konkurent. Życzę, aby nowa Rada była wybraną Radą ludzi rozsądnych  

i pracujących dla dobra tej gminy.  
 

Przewodniczący Rady i Wójt Gminy Raczki wręczyli wszystkim Radnym podziękowania z tytułu 

zakończenia kadencji Rady Gminy, w tym szczególne podziękowania Wiceprzewodniczącemu Rady 

Mirosławowi Sewastynowicz za 20-letnią pracę dla społeczności lokalnej oraz Radnemu Witoldowi 

Wysockiemu za długoletnią pracę dla społeczności lokalnej.   
 

Radna Ewa Ostapowicz – Jako najmłodsza osoba w tej Radzie, która po raz pierwszy przez te cztery lata 

stawiałam kroki w samorządzie lokalnym, chciałabym podziękować Panu Wójtowi, kolegom Radnym za 

pomoc, ich pasję, którą dzielili się na rzecz drugiego człowieka, pracownikom Urzędu Gminy: Pana 

Sekretarza, Pana Radny Prawnego, pani Skarbnik, kierownikom jednostek samorządowych oraz dla Pań  

i Panów Sołtysów, za te wspólne cztery lata. 
 

Wiceprzewodniczący Rady Mirosław Sewastynowicz – Szanowni państwo, koleżanki i koledzy Radni, 

Panie i Panowie Sołtysi w życiu każdego człowieka jest pewien początek i koniec w karierze 

samorządowca. Mój początek w tej karierze rozpoczął się w 1998 roku, czyli 20 lat temu. U schyłku tej 

piątej kadencji postanowiłem definitywnie zaprzestać działalności samorządowej, czy to byłoby na 

szczeblu gminnym, czy też powiatowym. Uważam, że czas jest ustąpić miejsca ludziom może z większą 

inicjatywą, kreatywnością. Te swoje 20 lat będę wspominał bardzo przyjemnie w ciągu, których miałem 

okazję być na wszystkich szczeblach struktury samorządowej, tj. w pierwszej kadencji byłem Zastępcą 

Wójta, co dopuszczała wtedy ordynacja wyborcza, dwukrotnie byłem Przewodniczącym Rady, obecnie 

jestem Wiceprzewodniczącym Rady. Były momenty trudne i jednocześnie te sympatyczne, ale generalnie 

wszystko, co robiłem, robiłem na rzecz dobra tej gminy. Z tego miejsca po raz ostatni chciałbym 

wszystkim serdecznie podziękować Sołtysom, koleżankom i kolegom Radnym za współpracę, za dobre 

słowo, za życzliwość i za atmosferę. Myślę, że jako Rada, jako pracownicy i ludzie pracujący na rzecz 

dobra mieszkańców, nie mamy, czego się wstydzić. Gmina jest na dobrym poziomie rozwojowym. Życzę 

wszystkim kolegom, koleżankom, którzy będą dalej kandydować, aby ponownie uzyskali mandat radnego  

i pracowali dalej na rzecz dobra tej gminy. 
 

Radny Witold Wysocki – Szanowni państwo, Panie Wójcie oraz pracownicy Urzędu Gminy, Panie 

Przewodniczący, szanowni koledzy, koleżanki Radni, szanowni państwo Sołtysi oraz wszyscy obecni tutaj, 

których nie wymieniłem chciałbym bardzo serdecznie podziękować za miłą współpracę w samorządach,  

z Urzędem Gminy. Moje początki współpracy właśnie z Urzędem Gminy zaczynają się 50 lat temu. 

Początkowo byłem Radnym, później współpracowałem z Urzędem na rzecz gminy wykonując prace przy 

budowach: budynków szkoły, gimnazjum, remizy i Domu Parafialnego, a przez ostatnie trzy kadencje 

byłem też radnym. Tak samo przy działalności na rzecz Spółki Wodnej przez 30 lat wykonywałem 
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sumiennie prace. Nigdy, nikomu nie robiłem nic złośliwie. Starałem się u każdego rolnika wykonać pracę, 

jak najlepiej. Były przypadki, że niektórzy rolnicy nie rozumieli, że aby móc np. udrożnić dreny musiałem 

u nich na polu dokonać napraw instalacji melioracyjnej. Zawsze z ludźmi starałem się i staram się żyć, jak 

najlepiej, z czego jestem zadowolony, czy to dotyczy mojej działalności społecznej, czy na rzecz 

mieszkańców gminy. Serdecznie dziękuję wszystkim za współpracę. Wszystkim tym osobom, co 

kandydują do nowej rady życzę sukcesów i oby kierowali się zasadą: „Nie czyń tego, co tobie nie miłe”. 
 

Wiceprzewodniczący Rady Mirosław Sewastynowicz – Chciałbym również podziękować za współpracę 

wszystkim pracownikom Urzędu Gminy oraz pracownikom gminnych jednostek organizacyjnych. 
 

Radny Piotr Słowikowski – Chciałbym ze swojej strony wszystkim podziękować, jestem początkującym 

radnym i było to dla mnie w tej sferze nowe doświadczenie. Wspaniałe są tutaj relacje, mające na celu 

zapewnienie potrzeb społeczności lokalnej. Wszystkim kandydującym do nowej rady życzę uzyskania 

mandatu radnego, a pozostałym życzę wszystkiego najlepszego. 
 

Radny Jan Olszewski – Chciałbym podziękować Panu Wójtowi, Panu Przewodniczącemu, panom 

Wiceprzewodniczącym, państwu radnym i państwu Sołtysom oraz pracownikom Urzędu Gminy za 

współpracę. Pochwalić się muszę, że także od 20 lat działam na rzecz tej społeczności gminnej. Życzę 

powodzenia w wyborach. 
 

Sołtys Ewa Więcko – Chciałabym w imieniu swoim, koleżanek i kolegów Sołtysów podziękować 

szanownej Radzie za dobrą współpracę a w szczególności tym dwóm radnym, którzy kończą działalność 

społeczną. Było nam bardzo miło współpracować z państwem.  
 

Przewodniczący Rady Gminy Lech Ludwig – Dziękuję wszystkim obecnym za współpracę niezależnie od 

poglądów. W swojej działalności kierowałem się dobrem społeczności lokalnej i dla lepszego rozwoju 

gminy. 
 

Porządek sesji został wyczerpany. Informuję, że protokół z dzisiejszej sesji będzie sporządzony i wyłożony 

do publicznego wglądu w pokoju Nr 1 w Urzędzie Gminy Raczki oraz zostanie opublikowany na stronie 

internetowej Urzędu Gminy Raczki. 

 

Dziękuję radnym, pracownikom urzędu gminy, sołtysom, osobom zaproszonym za udział w obradach 

Rady. 

 

„Zamykam XXXII Sesję Rady Gminy Raczki”. 

 

Radni Rady Gminy Raczki zrobili pamiątkowe zdjęcie.  
 

 

Protokołowała 

 

Danuta Grabowska 

  Przewodniczący Rady 

 

Lech Ludwig 

 

 

Rada Rady Gminy Raczki nie zatwierdziła protokołu ze względu na wygaśnięcie mandatów. 


